
SARA MEDVED:  

- Hvala predsjedniče. Dobro jutro svima!  

Na 37. sjednici Gradske skupštine 10.10. postavila sam pitanje je li Grad Zagreb za 

odvijanje skupa, muške molitve krunice izdao rješenje za korištenje javne površine, te 

napomenula kako ograđuju javni prostor transparentima.  

Tada sam usmeno dobila odgovor gradonačelnika kako oni nisu ograđeni jer transparenti nisu 

stavljeni na pod te ne predstavljaju tzv. pokretnu ogradu budući da je pokretna ograda nešto 

poput ograde tu blizu na Markovom trgu.  

Kao što se vidi na snimkama iz prosinca i siječnja te kao što smo mogli čitati u medijima 

oni jesu ograđeni i oni ne propuštaju građane jednako kroz taj prostor, a pogotovo ne građanke. 

Tako oni zaprječuju javni prostor transparentima.  

Prema članku 64. Odluke o komunalnom redu Grad Zagreb daje dozvolu za postavljanje 

pokretne naprave u ovom slučaju pokretne ograde, a prema članku 158. u nadležnosti je 

komunalnih redara nadzor nad provedbom Odluke.  

Želim naglasiti kako moje pitanje ovog trena nije ideološko pitanje budući da se moj 

stav o ovakvim nazadnjačkim manifestacijama već odavno zna. Želim postaviti pitanje, da li se 

Grad Zagreb pridržava komunalnog reda? Želite li reći kako ovo nije ograđivanje javnog 

prostora te kako za ovakvo nešto nije potrebna dozvola komunalnog redarstva? I znači li to 

primjerice da ja mogu ograditi glavni gradski trg svaku prvu subotu u mjesecu uzastopce dvije 

godine bez da prođem kažnjeno? Možete prestat vrtit ovaj video… Hvala lijepo na odgovoru.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupnici Sari Medved.  

Pitanje je bilo jasno, odgovorit će gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Što se tiče samih tih, ne znam kako to nazvat uopće, to su očito politički prosvjedi a 

ne molitve. Rekao sam više puta šta mislim o tome i koji je moj politički stav.  

Međutim vi me pitate za postupanje komunalnih redara. Mogu samo reći još jednom da 

bi komunalni redari mogli postupati mora se staviti nešto na javnu površinu što nije prijavljeno 

i što nije na neki način traženo od strane policije a postavljano je od strane organizatora javnog 

okupljanja, u ovom smislu molitelja. U tom smislu transparenti koji se drže u zraku, u ruci, nisu 

postavljeni na javnu površinu. Budući da nisu postavljeni na javnu površinu ne može ni 

komunalni redar tražiti da se oni uklone. Znači jedino ono što se postavlja na javnu površinu 

izuzev stvari koje policija traži da radi sigurnosti okupljanja bude na javnoj površini komunalni 

redar može tražiti da se ukloni.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniku.  

Imamo zahtjev za dodatnim objašnjenjem. Zastupnica, gospođa Sara Medved izvolite.  

……(Prazan hod snimke)……  

…upaljen? Može sada.  

……(Prazan hod snimke)……  

Ne, nešto ne funkcionira.  

 

SARA MEDVED:  

- O.K. Molila bi pisani… 

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Ne, ne, moramo zbog zapisnika.  



 

SARA MEDVED:  

- Da, da, jasno.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Mora se snimat.  

 

SARA MEDVED:  

- Vi recite kad mogu počet govorit …… ……  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Zato i ja moram svaki put izgovorit vaše ime, svakog tko dođe da se zna u zapisniku 

pisat.  

Nama je najveća tišina u vijećnici kad je pauza, kad se čeka tehnička podrška da odradi 

svoj posao.  

……(Prazan hod snimke)……  

S obzirom da je izgleda sustav pao dat ćemo deset minuta stanke kako bi onda ponovno 

resetirali sustav. Znači nastavljamo u 10 sati i 25 minuta.  

 

……(Stanka u 10,15 do 10,25)……  

 

Molim vas zauzmite svoja mjesta, nastavljamo s radom, sustav je resetiran.  

……(Žamor)……  

Molio bi pročelnike i direktore poduzeća da zauzmu svoja mjesta. Također i zastupnike 

i zastupnice, a pozivam i zastupnicu Saru Medved.  

 

MIRJANA LICHTNER:  

- Povredu Poslovnika imamo.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- A ne, pardon, imamo povredu Poslovnika prvo. Ispričavam se zastupnici Medved.  

Povreda Poslovnika, gospodin Vinko Batinić. Izvolite.  

 

VINKO BATINIĆ:  

- Dobar dan svima!  

Članak 183. "Predsjednik će izreći opomenu gradskom zastupniku koji svojim 

ponašanjem ili govorom na sjednici remeti red ili na drugi način krši odredbe ovog Poslovnika". 

I pod točkom 5. "svojim govorom omalovažava ili vrijeđa"  

Kolegica je u biti omalovažila i vrijeđala ljude koji se okupljaju na trgu. Sad uopće ne 

želim ulazit  

……(Žamor)……   

ne želim ulazit uopće, sad to je malo dublja tema, ali mora postojat jedan zdravi način 

komunikacije i ne smije se nikoga vrijeđat nikoga omalovažavat. Tako da molio bi da izreknete 

opomenu kolegici. Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Hvala lijepo kolegi.  

Jel' radi moj mikrofon?  

……(Žamor)……  

Jel' radi moj mikrofon, radi moj mikrofon. Hvala vam lijepo.  



Ja sam mislio da ćete vi doći i reći da je zastupnik uvrijedio izrekavši rečenicu "Vi ste 

beznadežni slučaj" i da ćete me tu hvatati, ali evo vi to niste učinili. Vi ste to učinili za iznošenje 

političkog stava, a znate za ovom govornicom da ljudi imaju slobodno, slobodu iznošenja 

političkih stavova sve dok poštuju Hrvatski ustav i ne pozivaju na mržnju, ubijanje i ostale 

stvari, što nisam čuo. Prema tome smatram da ovo, u ovom slučaju nije došlo do povrede 

Poslovnika.  

A sada…   

 

VINKO BATINIĆ iz klupe:  

- Jel' mnogu tražit glasanje?  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Vi možete tražit glasanje, naravno to je vaše poslovničko pravo. Dakle želite da se 

glasa o odluci predsjednika da nije došlo do povrede Poslovnika na način kako ste nam vi 

objasnili?  

Ja ću ponovit, dakle bilo je rečeno da je izrečena uvreda jednom broju građana koji se 

okupljaju na Trgu bana Jelačića, koje nazivamo molitelji, prva ja mislim da je to subota u 

mjesecu, da je zastupnica Medved u svom zastupničkom pitanju gradonačelniku njih uvrijedila 

na način da je prekršila Poslovnik.  

Moje je bila odluka da nije prekršen Poslovnik jer je zastupnica Medved iznijela svoj politički 

stav bez vrijeđanja odnosno pozivanja na mržnju, ubijanje ili na kršenje Ustava Republike 

Hrvatske.  

E sada molim zastupnike da se očituju o sljedećem; je li predsjednikova odluka u redu? 

Znači glasat ćemo o odluci predsjednika da nije došlo do povrede Poslovnika. Ili nije u skladu 

s Poslovnikom pa ćete glasati "protiv". Ako glasate "za" znači da glasate da je predsjednik bio 

u pravu i da nije došlo do kršenja Poslovnika Gradske skupštine.  

Molim da se očitujete o ovom pitanju.  

Glasovanje je završeno. Glasalo je 40 zastupnika, 25 "za", 18 "protiv".  

Dakle predsjednikova odluka da nije došlo do kršenja Poslovnika, …… je bila ispravna 

po mišljenju Gradske skupštine. Hvala lijepo.  

A sada pozivam gospođu Saru Medved da zatraži dodatno objašnjenje od 

gradonačelnika Grada Zagreba.  

 

SARA MEDVED:  

- Hvala lijepo. Molit ću pisani odgovor gradonačelnika koji sam tražila 10.10. i do dana 

današnjega nisam dobila.  

Ako koliko sam vas ja iz odgovora uspjela razumjeti to znači da svatko može doći u 

okviru svojih aktivnosti na bilo koju javnu površinu ograditi ju, samo je dovoljno da se skup 

prijavi policiji. A prijava skupa je obična obavijest policiji da će se nešto taj dan odvijati. Dakle 

to nije dozvola, to je prijava javnog okupljanja. I prema vašim riječima koliko ja razumijem 

svatko od nas može doć, ne stavit ništa na pod već bilo kako se ograditi i aktivno priječiti prolaz 

građanima kao što se i dogodilo sada u siječnju kad je došlo do incidenta budući da su neki 

zaista pokušali uć u prostor koji su molitelji ogradili.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupnice.  

Dakle policija mora odobriti skup, to je jedna stvar, a ono što vi ustvari pitate je li ograda 

koja je postavljena na javnu površinu postavljena od strane organizatora skupa, jel' tako ili 

policije. E taj odgovor ustvari treba.  

 



……(Istovremeni razgovor)……  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Govorimo o transparentima? Jel' tako, govorimo o transparentima? O.K. dobro sam 

vas shvatio.  

Znači još jednom ću reć, Zakon o javnom okupljanju predviđa prijavu javnog 

okupljanja, političke naravi ili neke druge naravi policiji. Policija je ta koja dozvoljava javno 

okupljanje ili ne. Nekad je, znači ako se prijavi javno okupljanje koje oni smatraju da je rizično 

neće ga dozvolit. I s druge strane gledaju da li je adekvatan prostor. I na tom točnom prostoru 

policija propisuje koliko treba skup politički imat redara, gdje točno može bit na određenom 

trgu kako ne bi ometao druge. To sve definira policija. S time Grad nikakve veze nema. Ponovit 

ću još jednom, Grad može intervenirat preko komunalnih redara samo ako netko postavlja na 

javnu površinu za vrijeme javnog okupljanja bilo koji predmet. U ovoj situaciji toga nema jer 

se transparenti drže u rukama i u tom smislu ukoliko se smatra da oni sprječavaju prolaz na 

cijelom trgu to treba regulirati policija. To nije u nadležnosti Grada i komunalnih redara.  

I dobit ćete pisani odgovor oko toga.  

  


